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ZAPISNIK 01/2009 seje UO SRDIT 
 
z dne 28.1.2009, ki je bila v prostorih Naravoslovnotehniške fakultete, Aškerčeva 12, 1000 
Ljubljana, soba 112. Pričetek seje ob 13:00, konec seje ob 15:00. 
 
 
Vabljeni člani UO: doc.dr. Milan MEDVED, Tatjana DIZDAREVIČ, mag. Suzana FAJMUT 

ŠTRUCL, mag. Gorazd HAFNER, Bojan JELEN, Bojan KLENOVŠEK, 
doc.dr. Jože KORTNIK, Ivan POHOREC, Marijan KRALJIČ, mag. Anton 
PLANINC, Ciril SIGULIN, Mitja ŠULIGOJ, Janez VOVK, Vladimir 
ŽELEZNIKAR, doc.dr. Franc ŽERDIN, 

 
 
Vabljeni ostali:  prof.dr. Uroš BAJŽELJ, mag. Roman ČERENAK, doc.dr. Evgen 

DERVARIČ, mag. Marijan HUDEJ, Henrik BAJDA, prof.dr. Jakob LIKAR, 
viš.pred.dr. Željko VUKELIČ, mag. Bojan LAJLAR, Andrej PISK, Željko 
STERNAD, Slavko JANEŽIČ, Aleš BERGER, Nives VUKIČ, mag. Jože 
DIMNIK, mag. Gregor VESEL. 

 
 
Prisotni:  doc.dr. Milan MEDVED, Tatjana DIZDAREVIČ, mag. Suzana FAJMUT 

ŠTRUCL, mag. Gorazd HAFNER, Bojan JELEN, Bojan KLENOVŠEK, 
doc.dr. Jože KORTNIK, Ivan POHOREC, mag. Anton PLANINC, Janez 
VOVK, Vladimir ŽELEZNIKAR, prof.dr. Uroš BAJŽELJ, doc.dr. Evgen 
DERVARIČ, viš.pred.dr. Željko VUKELIČ, mag. Jože DIMNIK, mag. 
Gregor VESEL. 

 
 
Opravičili: mag. Marijan HUDEJ 
 
 
Sejo je vodil predsednik UO SRDIT doc.dr. Milan MEDVED, ki je predlagal naslednji dnevni 
red 01/2009 seje UO SRDIT: 
 

1. Pregled zapisnika 02/2008 seje UO SRDIT, 
2. Pregled zapisnika 14. skupščine SRDIT, 
3. Poročilo o 13. srečanju ob Sv. Barbari, 
4. Razmerje med ZGO in ZRud, 
5. Prenova ZRud, 
6. Vloga SRDIT v procesu opravljanja strokovnih izpitov po ZRud, 
7. Aktualna dogajanja v Slovenski rudarski industriji, 
8. Posvetovanje ob 41. Skoku čez kožo, 
9. Razno. 
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Pod točko razno, je bil dnevni red dopolnjen z dvema točkama: 

a) dopis prof.dr. Uroša HERLECA o povabilu SRDITA k soorganizaciji mednarodne 
konference z naslovom »Izbruhi rudniške vode iz zapuščenih rudnikov: Vzroki, 
posledice, sanacija in odgovornost« 

b) obvestilo o pripravljalnem seminarju za izpit po ZGO. 
 
Udeleženci seje so soglasno potrdili predlagani dnevni red. 
 
 
Ad. 1 
Podpredsednik UO SRDIT doc.dr. Jože KORTNIK je povzel sklepe zapisnika 02/2008 seje 
UO SRDIT, ki je dosegljiv na internetni strani društva (http://www.srdit.si/). Na tej seji so 
sprejeli šest sklepov, na katere člani UO SRDIT niso imeli pripomb. Zapisnik je bil brez 
razprave soglasno sprejet. 
 
SKLEP 1.1: Zapisnik 02/2008 seje UO SRDIT se potrdi. 
 
 
Ad. 2 
Podpredsednik UO SRDIT doc.dr. Jože KORTNIK je povzel sklepe zapisnika 14. volilne 
skupščine SRDIT, katerega pisni izvod so dobili vsi prisotni člani UO. Spomnil je tudi na 
pripombo g. Jožeta HRIBARJA, ki je na tej skupščini, pod točko razno, poročal o netočni 
informaciji, objavljeni v časopisu in ki govori o največji rudarski nesreči na slovenskem. 
Doc.dr. Jože KORTNIK je sporočil, da bo društvo SRDIT na svoji spletni strani pod rubriko 
»Sekcija za zgodovino Montanistike« popravilo to krivico in objavilo članek, ki govori o 
nesreči v rudniku Zabukovica, kjer je leta 1946 izgubilo življenje 17 rudarjev in trenutno velja 
za največjo rudarsko nesrečo na slovenskem.  
 
Člani UO SRDIT na zapisnik niso imeli pripomb, pav tako pa so podprli predlagano idejo, da 
se omenjeni članek o največji rudarski nesreči na slovenskem objavi na spletni strani 
društva. 
 
SKLEP 2.1: Zapisnik 14. skupščine SRDIT se potrdi. Na spletni strani društva se pod rubriko 
»Sekcija za zgodovino Montanistike« objavi članek o dosedaj največji rudarski nesreči na 
slovenskem. 
 
 
Ad. 3 
Podpredsednik UO SRDIT doc.dr. Jože KORTNIK je na kratko poročal o 13. srečanju ob 
rudarskem prazniku Sv. Barbari. Povzetek srečanja je bil objavljen tudi v drugi številki revije 
Mineral. Na poročilo  s strani članov UO SRDIT ni bilo pripomb. 
 
SKLEP 3.1: Trinajsto srečanje ob rudarskem prazniku Sv. Barbari je bilo uspešno izvedeno. 
S strani članov UO SRDIT na poročilo o dogajanju ni bilo nobenih pripomb. 
 
 
Ad. 4 
Mag. Anton PLANINC izrazi pobudo, da se ustanovi skupina strokovnjakov, ki bo začela 
delati na področju, ki zajema razmerje med ZGO in ZRud. V to skupino naj bodo vključeni 
tako strokovnjaki s področja industrije,  kot tudi kot predstavniki inšpekcije, nadzora, fakultete 
itd. Skupina naj dodela obravnavano temo do te mere, do bo ministrstvo lahko na tej osnovi 
delo nadaljevalo. 
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Doc.dr. Evgen DERVARIČ je poročal, da obstajata dva zakona v okviru katerih lahko rudarji 
opravljamo svoje delo. To sta Zakon o graditvi objektov (ZGO) in Zakon o rudarstvu (ZRud), 
ki pa potrebuje kar nekaj sprememb in posodobitev. Ena od njih je tudi vključitev področja 
podzemnih gradenj oz. tiste segmente gradenj, ki jih rudarska stroka dobro pozna. Do te 
teme bi se morala opredeliti posebna skupina strokovnjakov, poenotiti pa bi se morala tudi 
celotna rudarska stroka. 
 
SKLEP 4.1: Doc.dr. Evgen DERVARIČ prevzame vodenje delovne skupine, ki se bo 
opredelila do razmerja med Zakonom o graditvi objektov (ZGO) in Zakonom o rudarstvu 
(ZRud) oz. še posebej o spremembah, ki so potrebne v ZRud. 
 
 
Ad. 5 
Ker se dana točka zelo navezuje na prejšnjo točko 4, sta bili obe temi združeni. Doc.dr. Jože 
KORTNIK je predstavil poziv Ministrstva za gospodarstvo - direktorat za energijo, o 
posredovanju mnenj in predlogov v zvezi s prenovo Zakona o rudarstvu. 
 
G. Vladimir ŽELEZNIKAR, predsednik Društva tehničnih vodij - površinsko odkopavanje 
(DTV-PO), je poročal, da je zbor društva sprejel usmeritve in predloge o spremembi ZRud. 
Prav tako je društvo sprejelo sklep, da se ministrstvo vpraša, kaj se spreminja in zakaj se 
spreminja. Na osnovi tega so pripravi predloge o katerih bodo razpravljali na marčevski seji 
društva DTV-PO. Ekspertna skupina, ki bi jo v ta namen morali ustanoviti, bi te predloge nato 
strokovno proučila. 
 
Predlog mag. Antona PLANINCA, katerega so podprli tudi ostali člani UO SRDIT je bil, da 
naj vodenje strokovne komisije, ki bo pripravila predloge za spremembo ZRud vodi doc.dr. 
Evgen DERVARIČ. Sestavo delovne skupine, naj g. DERVARIČ v roku enega tedna sestavi 
sam. 
 
Mag. Jože DIMNIK je obvestil prisotne, da bo Ministrstvo za gospodarstvo v drugem tednu 
februarja (predvidoma 11.2.2009) pripravilo prvi sestanek o prenovi Zakona o rudarstvu in da 
časa za razpravo ni več veliko. 
 
Na to informacijo je g. Vladimir ŽELEZNIKAR pripomnil, da v pozivu ministrstva ne omenjajo 
nobenih rokov. Vsekakor strokovna javnost pri spremembah ZRud želi sodelovati in to 
povsod in ves čas od začetka do konca. 
 
V zvezi s tem je UO SRDIT sprejel sklep, da se opravi resna razprava strokovne javnosti, ki 
jo bo vodila v ta namen ustanovljena ekspertna skupina, da pa naj se roki priprave predlogov 
ne pogojujejo. Roke priprave predlogov naj določi ekspertna skupina sama, vseeno pa naj 
dela po svojih najboljših močeh. 
 
SKLEP 5.1: Doc.dr. Evgen DERVARIČ prevzame vodenje delovne skupine, ki bo usmerjala, 
zbirala, pripravila in zagovarjala interese rudarske stroke pri spremembi Zakona o rudarstvu. 
Rok za sestavo delovne skupine je en teden, člane delovne skupine bo doc.dr. Evgen 
DERVARIČ določil sam. 
 
 
Ad. 6 
Doc. dr. Evgen DERVARIČ je uvodoma pojasnil pomen in vlogo Matične sekcije rudarjev in 
geotehnologov, ki deluje v okviru Inženirske zbornice Slovenije. Naloga sekcije je med 
drugimi tudi omogočanje opravljanja strokovnih izpitov po ZGO, podeljevanje nazivov, 
vodenje evidence članov itd. Pri vsem tem se poraja ideja, da bi bilo smiselno prenesti to 
javno pooblastilo na Inženirsko zbornico Slovenije (IZS), kot je to praksa pri ostalih tehničnih 
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vedah. Na ta način, bi vse evidence članov in opravljanje strokovnih izpitov vodila IZS, 
medtem ko bi se priprave na strokovne izpite izvajale preko društva SRDIT.  
 
G. Janez VOVK je v zvezi s to idejo opomnil prisotne, da je prenos javnega pooblastila na 
IZS možen samo s spremembo Zakona o rudarstvu. Ker se bo Zakon o rudarstvu v kratkem 
spreminjal in dopolnjeval, je smiselno, da se to temo uvrsti na seznam predlogov in idej, ki jih 
bo v ta namen ustanovljena ekspertna skupina strokovnjakov proučila in nato predala naprej 
Ministrstvu za gospodarstvo. 
 
Poleg navedenega je bila s strani članov UO SRDIT podana ideja, da bi na enak način, kot 
ga sedaj poznamo pri opravljanju pripravljalnega seminarja za izpite po ZGO, potekal še  
pripravljalni seminar za opravljanje izpitov po ZRud, ki bi ga izvajalo društvo SRDIT. 
Pripravljalni seminar po ZRud bi potekal na Naravoslovnotehniški fakulteti, enako kot to že 
velja za pripravljalni seminar po ZGO. V zvezi s tem bo doc.dr. Jože KORTNIK pripravil 
koncept izvajanja pripravljalnega seminarja po ZRud, na osnovi katerega se bo nato 
ustanovila posebna komisija, imenovali predavatelji, določili roki seminarjev itd. 
 
SKLEP 6.1: Pooblastila o opravljanju strokovnih izpitov, podeljevanje nazivov, vodenje 
evidence članov itd. bi se moralo v prihodnje prenesti na Inženirsko zbornico Slovenije, 
priprave na strokovne izpite pa na društvo SRDIT. V zvezi z izvajanjem pripravljalnega 
seminarja po ZRud, naj doc.dr. Jože KORTNIK pripravi koncept izvajanja tega seminarja. 
 
 
Ad. 7 
V zvezi z aktualnim dogajanjem v Slovenski rudarski industriji je mag. Anton PLANINC podal 
vprašanje, kaj je glede podzemnega skladiščenja plina v Senovem za potrebe plinske 
elektrarne Brestanica. Odgovor viš.pred.dr. Željka VUKELIČA je bil, da poročilo o izvedljivosti 
takega skladišča še ni pripravljeno. Glede na dosedanje ocene, hribina za tako vrsto 
podzemnega objekta naj ne bi bila primerna, vendar kot že omenjeno dokončna študija o tem 
še ni narejena. 
 
Nadalje je mag. Anton PLANINC sporočil, da inšpektorat pripravljajo letno poročilo o varnosti 
in zdravju pri delu s področja rudarske dejavnosti. V mesecu februarju bo poročilo gotovo in 
se lahko v mesecu marcu predstavi. 
 
Doc.dr. Evgen DERVARIČ je predstavil delo treh študij, ki trenutno potekajo. To so: študija 
opravičenosti odkopavanja preostalih zalog v RTH, projekcija odkopavanja do leta 2017, 
študija odkopavanja premoga v Šaleški dolini in študija nahajališč premoga na Goričkem. 
 
V zvezi s predstavljenim je g. Bojan KLENOVŠEK izrazil pobudo, da bi na naslednji seji 
SRDITA, g. DERVARIČ predstavil celotno sliko vseh treh omenjenih študij in da bi to lahko 
bila tudi osrednja točka 41. posvetovanja ob skoku čez kožo. 
 
Prof. dr. Uroš BAJŽELJ je prisotne seznanil, da bi bilo smiselno začeti z raziskovanjem 
rudnih bogastev v večjih globinah, to je na cca. 2.000-3.000m globine. Zastavlja se torej 
vprašanje, ali je v Sloveniji na večjih globinah možno pričakovati še kake mineralne in 
energetske surovine. 
 
SKLEP 7.1: Glede na povpraševanje in vse večjo porabo energetskih in mineralnih surovin 
je naš cilj, da se doma (v Sloveniji) izkoristi vse možne energetske in mineralne vire do čim 
večje mere.  
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Ad. 8 
V okviru 41. Skoka čez kožo, v petek 03. aprila 2009, bo na Naravoslovnotehniški fakulteti 
potekalo posvetovanje rudarskih in geotehnoloških strokovnjakov. V ta namen je potrebno 
ustanoviti organizacijski in strokovno odbor za pripravo člankov, za kar je zadolžen doc.dr. 
Jože KORTNIK. Rok za oddajo kratkih povzetkov člankov je 26. februar 2009, rok za oddajo 
člankov je 13. marca 2009. Ker letos Univerza v Ljubljani praznuje svojo 90. letnico, je 
zaželjeno, da so teme pripravljenih člankov čim bolj izvirne. Dodatne informacije o posvetu 
bodo objavljene na spletni strani društva SRDIT.  
 
Člani UO SRDIT so predlagali dve temi, kateri bi lahko predstavili na tem posvetovanju. To je 
»Uporaba optične tehnologije in novosti rudarske tehnologije« ter »Zaloge premoga na 
Slovenskem«. Seveda je to premalo, zato je bil sprejet poziv vsem članom UO SRDIT, da 
sodelujejo pri iskanju predavateljev in pripravi tem posvetovanja. 
 
Viš.pred.dr. Željko VUKELIČ je prisotne zaprosil, da se dane prireditve udeležijo v čim 
večjem številu, da bo prireditev čim bolj uspešna. Letos, ko Univerza v Ljubljani praznuje 90 
let in veliki pretresi na Univerzi, ki smo jim danes priča, narekujejo potrebo po odmevnem 
dogodku, kot je prireditev Skok čez kožo. 
 
SKLEP 8.1: Doc.dr. Jože KORTNIK sestavi organizacijski in strokovni odbor posvetovanja 
ob 41. Skoku čez kožo in pripravi spletno stran posvetovanja na www.srdit.si. Člani UO 
SRDIT naj informacijo o dani prireditvi posredujejo na čim več naslovov. Udeležba na dani 
prireditvi naj bo kar se da številčna. 
 
 
Ad. 9 
Pod točko razno je UO SRDIT obravnaval dve temi: 
 
Prof.dr. Uroš HERLEC je poslal dopis, kjer društvo SRDIT vabi, k soorganizaciji mednarodne 
konference  z naslovom »Izbruhi rudniške vode iz zapuščenih rudnikov: Vzroki, posledice, 
sanacija in odgovornost«. Prof.dr. Jakob LIKAR podpre to idejo, saj bi na ta način pokazali 
prijateljski odnos in voljo do sodelovanja z geologi. Za nadaljnje koordiniranje priprave in 
sodelovanja pri tem projektu je zadolžen prof.dr. Jakob LIKAR.  
 
Prof.dr. Uroš BAJŽELJ je prisotne seznanil, da bo od 9. do 13. februarja v prostorih 
Naravoslovnotehniške fakultete potekal pripravljalni seminar iz ZGO. 
 
 
 
 
Zapisnik zapisal: Predsednik UO SRDIT: 
mag. Gregor VESEL, l.r. doc.dr. Milan MEDVED, l.r. 
 
 
 
 
 
Priloga: 

− Lista prisotnih. 
 
 
 
 
Ljubljana, 27.02.2009 
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